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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 6 
Verksamhetsberättelse och bokslut 2023 för Södermalms 
stadsdelsnämnd  
SÖD 2023/1037 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till bokslut och 

verksamhetsberättelse för år 2023, inklusive bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 

2. Nämnden beslutar att Södermalms vård- och 
omsorgsboenden upplöses som resultatenhet. 

3. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål 
har uppfyllts helt. Bedömningen grundas på att tretton av sexton 
verksamhetsområdesmål som är kopplade till inriktningsmålen har 
uppfylls helt och tre har uppfyllts delvis. 18 av 21 nämndmål har 
uppfyllts helt och tre har uppfyllts delvis. Nämnden redovisar år 
2023 ett överskott om 48,2 mnkr efter resultatdispositioner. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
(bilaga). 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (bilaga). 
  
Marin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättraryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det särskilda uttalandet från 
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

Handlingar i ärendet 
 SÖD 2023/1037-1 (Godkänd - R 1) Verksamhetsberättelse 

och bokslut 2023 för Södermalms stadsdelsnämnd 
 SÖD 2023/1037-1.8 Bilaga 01 SDN12 
 SÖD 2023/1037-1.9 Bilaga 02 Uppföljning av intern kontroll 

2023 
 SÖD 2023/1037-1.10 Bilaga 03 Årsrapport GDPR 2023 
 SÖD 2023/1037-1.11 Bilaga 04 Uppföljning Lex Sarah 2023 
 SÖD 2023/1037-1.12 Bilaga 05 Underlag till förskolerapport 

2023 
 SÖD 2023/1037-1.1 Bilaga 07 Verksamhetsuppföljningar 

inom äldreomsorgen sept-dec 2023  
 SÖD 2023/1037-1.2 Bilaga 08 Rapport Sommar i Tanto 

2023 
 SÖD 2023/1037-1.3 Bilaga 09 Södermalm Slutrapport 

Klimatinvesteringar 2023  
 SÖD 2023/1037-1.4 Bilaga 10 Uppföljning 

trygghetsinvesteringar 2023 
 SÖD 2023/1037-1.5 Bilaga 11 Sammanställning av 

medborgarförslag 2023 
 SÖD 2023/1037-1.6 Bilaga 12 Bokslutsbilagor 2023 
 SÖD 2023/1037-1.7 Bilaga 13 Bilaga nyckeltal 2023 
 SÖD 2023/1037-1.13 Bilaga 06 Verksamhetsuppföljningar 

FH egen regi LSS + SoL 2023 
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Södermalm 

2024-02-24 
Ärende 6 

     Verksamhetsberättelse och 
bokslut 2023 för Södermalms stadsdelsnämnd 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 
Magnus Palm MP 

 

 

Särskilt uttalande 
I stort når vi de mål som nämnden har satt upp och vi gör det med en ekonomi i god 
ordning. Under året har nämnden haft tre särskilda prioriteringar.  
 
Stärka den lokala demokratin 
Vi försökt flytta nämndens arbete närmare medborgarna. Fördjupa medborgardialogen för 
att förbättra trivsel och trygghet. Utveckla modellen för medborgarförslag. Ge stadsdelens 
olika råd ett större inflytande.   
 
Inför 2023 skrev vi att: En bärande tanke i den nya majoritetens politik är att 
trygghetsarbetet, för att bli framgångsrikt, ska genomsyras av ett helhetstänk som har sin 
utgångspunkt i lokala förhållanden. Vi behöver arbeta förebyggande. Vi behöver bygga 
allianser med andra delar av samhället. Vi behöver befolka de offentliga rummen. Och vi 
behöver samla oss och fokusera.  
 
Rapporten Sommar i Tanto visar att vi kommit en bit på väg. De lärdomar vi gjort 
kommer att ha bäring på det fortsatta trygghetsarbetet.  
 
Ett intensifierat klimat- och miljöarbete  
Under året har vi fortsatt med att utveckla våra parker, vatten och grönområden. Vi har 
beslutat om en ny stadsodling i Sandbacksparken. Vi har planterat över 50 träd.  
 
Arbetet med att öka medarbetarnas kunskap om stadens miljöprogram och 
klimathandlingsplan fortgår. Vi har den näst högsta andelen ekologisk mat någonsin. 
Högst av alla stadsdelar. Frågorna är prioriterade och vi arbetar vidare med en klimat- och 
miljöhandlingsplan för 2024 (som antas på dagens nämnd). 
 
En god arbetsgivare  
Heltid är norm. Vi är bäst i staden i det avseendet. Andelen timanställda har minskat. Vi 
har återtagit eller är på väg att återta flera verksamheter i egen regi. När det sker påbörjar 
arbetet med att genomföra heltid som norm och en minskad andel timanställda också i 
dessa verksamheter. Vi lägger stor vikt vid att övertagandena sker ansvarsfullt. 
 
I övrigt 
Snart har vi en ny kommunal förskola i kvarteret Mangon (i området Persikan). Vi har 
startat en avdelning med förskola på samiska och meänkieli. Samtidigt minskar antalet 
barn på Södermalm. Vi värnar den kommunala förskoleverksamheten. Dels utifrån den 
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höga kvaliteten den håller dels för att den behövs för att säkra att alla barn kan erbjudas 
barnomsorg nära där de bor.   
 
Vi ser att många av de mest utsatta barnen har svårt att klara skolan. Här behöver vi 
intensifiera vårt arbete.  
 
Alla unga på Södermalm som ville fick ett feriejobb. För första gången någonsin.    
 
Vi har säkerställt att ungdomsmottagningen fått fortsätta. Aktivitetshuset har startat om 
verksamheten i nya (och fina) lokaler.  
 
Antalet boende på våra vård- och omsorgsboenden har ökat med 71 personer i genomsnitt 
sedan 2021. Inom hemtjänsten är ökningen 162 personer. Likaså har antalet som nyttjar 
dagverksamheterna ökat stort. En i grunden positiv utveckling.    
 
Individuppföljningen inom äldreomsorgen är ett viktigt verktyg för att säkerställa att de 
äldre får den hjälp och stöd som de behöver. Här kan vi göra mer framöver.  
 
Allt för att hålla ihop staden och bygga ett Stockholm för alla.    
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Ärende 6 
 

Verksamhetsberättelse med bokslut 
2023 för SÖD SDN  
 
Dnr: 2023/1037 

 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
I stadsdelsförvaltningens verksamhetsberättelse redovisas uppnådda resultat för helåret 2023 
och analys av verksamhetsmässiga avvikelser, med avstamp i vänstermajoritetens 
prioriteringar, budget och verksamhetsplan.  
 
Våra partier har prioriterat stadsdelens kärnuppgifter, välfungerande förskola, en proaktiv 
socialtjänst, trygga äldreboenden och en attraktiv och hållbar stadsmiljö på Södermalm. Vi 
vill också satsa mer på att öka tryggheten, för att bryta den våldsvåg som drabbar vår stad. Vi 
arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla insatser och konkreta förslag mot den 
brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av staden och som begränsar människors 
frihet.  
 
Verksamhetsuppföljningen av vård- och omsorgsboenden illustrerar att kommunal drift i sig 
inte är tillräckligt för att uppnå god kvalitet. Under 2024 kommer våra partier fortsätta driva 
på för att fokus i äldreomsorgen ska ligga på kvalitet och den äldres valfrihet, inte på 
driftsformen i sig.  
 
Det konstateras i verksamhetsberättelsen att nästan alla mål uppnås. 2023 var dock ett tufft år 
för hela staden. Socialdemokraternas oförmåga att prioritera stadens kärnuppgifter har lett till 
att skatten har behövt höjas, trots höjda avgifter för boendeparkering samt höjd taxa för vatten 
och avlopp. Skatte- och avgiftshöjningen är kännbar för alla, också de som bor på 
Södermalm.  
 
Vår ledstjärna är ordning och reda i ekonomin. Dels för att det är nödvändigt för att kunna 
investera i Stockholm på lång sikt. Men framförallt för att stockholmarna aldrig ska behöva ta 
smällen av en oansvarig ekonomisk politik och kontraproduktiva skattehöjningar på arbete. 
 
Vi lovar inte allt åt alla. Men vi lovar att prioritera de kommunala kärnuppgifterna, utan att 
höja skatten. När stockholmarna vänder på slantarna för att få ekonomin att gå ihop, krävs det 
ansvarstagande och prioriteringar också från politiken. 
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 Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-02-22 

Dnr: 2023/1037 
Ärende 6 

 
 Verksamhetsberättelse VB 

2023 för Södermalms   
stadsdelsnämnd 

    
 Martin Westmont (SD) 

 Ulf Wester (SD)                                                                                                              
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Informationsinsatser till verksamheterna kan förbättras och när det kommer till 
uppföljning av inriktningsmål så vill vi betona vikten av att skattebetalarnas medel 
används på ett ansvarsfullt sätt, därför vill vi till exempel att Stockholms stad arbetar 
med att utvärdera utfallsmått som komponent i ersättningsystemet vid upphandling av 
sociala tjänster.  
 
Många upplever en ökad otrygghet i Stockholm och på Södermalm, det visar på vikten 
av att stadsdelsnämndens arbete har ett stort fokus på att förebygga och planera de 
trygghetsfrämjande åtgärderna. Allvarligt våld förekommer i vår stadsdel och vikten av 
att arbeta med åtgärder och initiera fler trygghetsinvesteringar är av stor vikt. Det är 
politikens uppgift att göra rätt prioriteringar för att garantera stockholmarna trygghet 
och en god social service. I Sverigedemokraterna reservationsbudget för 2024 
redovisar vi vår politiska inriktning för Stockholms stad och hänvisar till detta dokument 
för en utförligare beskrivning om våra verksamhets- och inriktningsmål. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 17 
Remiss av Betänkandet - För barn och unga i 
samhällsvård (SOU 2023:66)  
SÖD 2023/1299 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Regeringen gav i uppdrag åt en särskild utredare att se över och 
föreslå åtgärder för hur kvaliteten i vården kan öka när barn och 
unga placeras i familjehem, jourhem, stödboende, hem för vård och 
boende (HVB) inklusive särskilda ungdomshem. Utredningen har 
strävat efter att ta fram förslag som utgår från vad barn och unga 
med erfarenheter av samhällsvård själva uttrycker. Barn och unga 
som blir placerade har ofta en uppväxt präglad av utsatthet. Varje 
individs upplevelse är unik men det finns ett gemensamma 
erfarenheter av samhällsvården. 
Betänkandet innehåller ca 130 förslag samt fem områden som 
behöver utredas särskilt. Förslagen bedöms leda till en förbättrad 
samhällsvård för barn och unga, bättre förutsättningar efter avslutad 
vård samt minska risken både för att barn och unga utsätts för och 
begår brott när de är i samhällsvård och efter att vården har upphört. 
Förslagen innebär en ambitionshöjning som på sikt kommer ge 
positiva samhällsekonomiska konsekvenser men initialt kräver en 
satsning på ca 600 miljoner kronor för önskad effekt. 
Sammanfattningsvis är förvaltningen positiv till utredningens 
slutsatser men kan se stora utmaningar med att verkställa de 
föreslagna åtgärderna utan att det tillskjuts omfattande resurser på 
såväl statlig som kommunal nivå. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  

Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie Elfvén (L) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (bilaga). 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

Handlingar i ärendet 
 SÖD 2023/1299-2 Tjänsteutlåtande, Betänkandet - För barn 

och unga i samhällsvård (SOU 2023:66) 
 SÖD 2023/1299-1.1 Remiss - Betänkandet - För barn och 

unga i samhällsvård (SOU 2023:66) volym 1 
 SÖD 2023/1299-1.2 Remiss - Betänkandet - För barn och 

unga i samhällsvård (SOU 2023:66) volym 2 
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Svar på remiss 
Barn och unga i samhällsvård   Södermalms stadsdelsnämnd 
    2024-02-22 
    Ärende 17 
    Anne-Lie Elfvén (L) 
    Johan Lisspers (L) 
    Lars Rottem Krangnes mfl. (C) 
    
 
 
 
Vi ställer oss positiva till förslagen som framgår av den gedigna utredningen Barn och unga i 
samhällsvård. Bland de 110 förslagen finns många som vi har drivit i många år. 
 
Det är bra att utredningen så tydligt lyfter fram vikten av uppföljning när det gäller placerade 
barns skolgång, hälsa och tandstatus. Stockholms stad borde gå före enligt de förslag vi lagt i 
Kommunstyrelsen på detta tema. 
 
Staden måste också gå före när det gäller att inrätta en pilot med TFCO (Treatment Foster 
Care Oregon): förstärkta behandlingsfamiljer för unga med antisocialt och/eller kriminellt 
beteende som är både billigare och har mycket bättre utfall än institutionsplaceringar, numera 
regelmässigt använt i bland annat Norge. 
 
Socialförvaltningen menar att förslaget om en särskild handläggare för varje placerat barn inte 
är en god prioritering och förordar istället funktionen skolsamordnare (socialsekreterare med 
särskilt fokus på skolgången) som infördes under den förra mandatperioden. Vi menar att en 
handläggare med barnrättsperspektiv behöver tillsättas i alla utredningar som direkt eller 
indirekt berör barn. Vi menar vidare att detta mycket väl kan kombineras med 
skolsamordnarrollen. 
 
Reformerna som föreslås i betänkandet kommer att kräva mycket resurser. Det behövs en 
nationell satsning på att förstärka socialtjänstens basorganisation, motsvarande den som skett 
angående polis- och rättsväsendet.  
 
Vi ser att eftervården för barn och unga som behandlats på institution behöver förbättras och 
det behöver möjliggöras för fortsatt stöd även efter att barnet fyllt 18 år. Detta då ungdomarna 
behöver mer stöd de första vuxenåren än de får idag för att kunna ta sig igenom gymnasiet 
och ut på arbets- och bostadsmarknaden. 
 
En brist i utredningen är att funktionshinderperspektivet genomgående saknas. Som 
socialförvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande har många barn och unga som placeras i 
familjehem, på HVB och på SiS med stöd av SoL eller LVU olika funktionsnedsättningar 
som kräver särskild kompetens och särskilt bemötande. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 18 
Remiss serveringstillstånd, Convendum Katarinavägen, 
Katarinavägen 15  
SÖD 2023/1344 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

till slutet sällskap enligt Stockholms stads riktlinjer för 
restaurang Convendum Katarinavägen, Katarinavägen 15, i 
restaurangen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Convendum Katarinavägen, 
Katarinavägen 15. Förvaltningen tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1344-2 Tjänsteutlåtande, serveringstillstånd, 
Convendum Katarinavägen, Katarinavägen 15 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 19 
Remiss serveringstillstånd, Pastell Medborgarplatsen, 
Medborgarplatsen 13  
SÖD 2023/1363 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Pastell 
Medborgarplatsen, Medborgarplatsen 13, i restaurangen. 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 
enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Pastell 
Medborgarplatsen, Medborgarplatsen 13, i uteserveringen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang restaurang Pastell 
Medborgarplatsen, Medborgarplatsen 13. Förvaltningen tillstyrker 
ansökan om serveringstillstånd enligt Stockholms stads riktlinjer. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1363-2 Remissvar serveringstillstånd, Pastell 
Medborgarplatsen, Medborgarplatsen 13. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 20 
Remiss serveringstillstånd, Taameya Falafel, 
Folkungagatan 63  
SÖD 2024/51 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

enligt Stockholms stads riktlinjer för restaurang Taameya 
Falafel, Folkungagatan 63, i restaurangen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Taameya Falafel, Folkungagatan 
63. Förvaltningen tillstyrker ansökan om serveringstillstånd enligt 
Stockholms stads riktlinjer. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/51-2 Tjänsteutlåtande, serveringstillstånd, 
Taameya Falafel, Folkungagatan 63 
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